James - Pearls for Wise Living Session 7

Causes of division (James 4:13)

爭端的根由 (雅4﹕1-3)
1. The cause of division and infighting in Christian churches is the same as that of wars and fighting generally. In verses 1-2a, what does James say that cause is, and why?
1.  在基督教會裡的爭端﹐和戰爭的根由是一樣的。在第1-2A節裡﹐雅各伯說這根由是甚麼﹖為甚麼﹖
2. a. What reason does James go on to give for desires not being fulfilled?
2. a. 雅各伯說願望不能達成的原因是甚麼﹖
b. Think about it: Why is asking for something only to "spend it on your passions" ineffective? Or to ask another way, why does that kind ofasking not lead tofulfihiment? Read also Catechism No. 2536.
b. 請思考﹕為甚麼為了自己所欲而祈求﹐是沒用的﹖為何不能達到滿足﹖請看天主教教理2536。
3. a. James implies that there is a right way to ask, in order to receive. What do you learn from these other New Testament passages about asking rightly?
3. a. 雅各伯說﹐若要得到﹐就該用正確的方法來祈求。你從以下的章節吸取到有甚麼關於正確地祈求的教訓﹖
b. it is good to bring our requests to God. Yet He knows what we need before we ask Him (Matthew 6:8)! Read Matthew 6:31-33. What is the most important thing to do if we want our needs and desires fulfilled, even more important than asking correctly?
b. 祈求上主是好的。但當你未祈求祂之前﹐祂已經知道你需要些甚麼(瑪6:8)! 請看瑪6:31-33。如果想滿足我們的需要和願望﹐最重要的是甚麼 - 而比正確地祈求更重要﹖
Infidelity Rebuked (James 4:4-6)

無限期地斥責 (雅4﹕4-6)
4. a. James begins his next section with "Unfaithful creatures!" Or as the Greek has it, "Adulteresses!" Think about it: In what way might "friendship with the world" be considered committing "adultery" against God?
4. a. 雅各伯在這一段開始時說﹕“淫亂的人啊！”請思考﹕為甚麼“與世俗友好”等於“淫亂”和與天主為仇﹖
b. To understand that better, imagine trying to fulfill your needs for love and intimacy outside of your marriage. What would that do to your relationship with your spouse? How would it affect you inside?
Now apply that image to satisfying your needs outside of your covenant relationship with the Lord.What would that do to your prayer life? To your experience at mass? To your ability to hear God's voice and discern His will? To your sense of peace in times of trouble?
b. 若你想更深入明白﹐嘗試想像一下你能否靠婚外情來滿足你對親密愛情的要求。這樣做會怎樣影響你的婚姻﹖會怎樣影響你自己﹖現在又想像一下﹐你與天主的盟約以外﹐能滿足到你的需求嗎﹖這樣會怎樣影響你的祈禱生活﹖你望彌撒時﹐心裡面又有何感受﹖這樣會怎樣影響你接收天主的信息﹖你會覺得平安嗎﹖
5. Maintaining fidelity to God can be hard amid the attractions of the world. What hope of help is in verse 6? (For a definition of "grace," see Catechism No. 1996ff)
5.  在現今的社會內﹐有時很難保持對天主忠誠。第6節給我們甚麼建議和希望﹖(請看天主教教理1996﹐找出“恩寵”的意思。)
The solution (James 4:7-10)

解決的方法 (雅4﹕7-10)
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7. The devil can tempt you but he cannot make you sin. Resist! And he will flee from you, James says. Jesus himself demonstrated how to do this when he faced the devil in the desert (see Matthew 4; we looked at this in Session 1). Read Ephesians 6:10-18 and record additional ways to stand against the devil.
7.  魔鬼可以誘惑你﹐但他沒有能力迫你犯罪。所以要抗拒魔鬼! 雅各伯說魔鬼會遠離你。耶穌在曠野受魔鬼試探時﹐已經示範了怎樣抗拒他(瑪4 - 已經在第1課溫習了) 請看 弗6:10-18﹐和記錄其他抗拒魔鬼的方法。
8. What are some ways you can draw near to God? How can you cleanse your hands and purify your heart? (See also Psalm 24:3-4.)
8.  有甚麼方法能讓你更親近天主﹖你怎能手潔心清﹖(請看詠24:3-4)

9. Verses 9 and 10 hone in on the root issue and solution. What is it?

9.  第9和10節特別討論其根源問題和解決的方法。那是甚麼﹖
9. 你們要感到可憐，要悲哀，要哭泣； 讓你們的喜笑變成悲哀，歡樂變成憂愁。

10. 你們務要在上主面前自謙自卑，他必要舉揚你們。
10. Think about it: It may seem that being humble and submitting to God would make one a "doormat," that it leaves no room for any type of fulfillment. How does James counter this false idea?

10. 請思考﹕你可能覺得對天主服從和自己保持謙卑會令你變得一無是處﹐生活缺乏樂趣。雅各伯怎樣反擊這一點﹖
